

## Geolinguistik Melayu di Luar Nusantara



### Dr Asmah Haji Omar

Profesor Emeritus, Universiti Malaya, Malaysia

**Tarikh:** Rabu, 12 Jun 2013  
**Masa:** 10.30pg – 12.00tgh  
**Tempat:** LT 11 ( NIE5-01-LT11 )  
Institut Pendidikan Nasional, NTU

### Abstrak

Bahasa Melayu mempunyai kawasan penyebaran yang sangat luas, bermula dari Gugusan Pulau-Pulau Melayu yang merangkumi Semenanjung Tanah Melayu, yang juga dikenal sebagai Nusantara, yang boleh kita anggap sebagai kawasan tradisional penyebarannya. Di luar kawasan tradisional ini, terdapat kelompok-kelompok penutur bahasa Melayu seperti di daratan benua Asia, Sri Lanka, Australia, Timur Tengah, Afrika Selatan, Eropah, Britain dan Amerika Syarikat. Kawasan-kawasan seperti ini merupakan kawasan penyebaran bahasa Melayu yang bukan tradisional yang muncul sebagai hasil migrasi dan juga penyebaran bahasa merentasi sempadan. Bahasa Melayu di kawasan bukan tradisional mengalami “nasib” yang berbeza-beza, melihat dari segi daya hidup (*vitality*), dan keadaan ini bergantung pada dasar sosiopolitik negara tempat penutur itu bernaung.

Ceramah ini akan memperkatakan situasi bahasa Melayu di luar Nusantara dan mencuba menjelaskan kedudukannya di kawasan-kawasan itu dalam teori Geolinguistik.

### Biodata:

Asmah Haji Omar meraih ijazah Sarjana dalam bidang Bahasa dan Kesusasteraan Indonesia dari Universitas Indonesia, Jakarta, pada tahun 1963, kemudian ijazah Doktor Falsafah dalam bidang Linguistik Am dari School of Oriental and African Studies, Universiti London, pada tahun 1969. Beliau pernah memegang beberapa jawatan penting di Universiti Malaya dan di Universiti Pendidikan Sultan Idris. Kini Profesor Emeritus Linguistik Bahasa Melayu di Universiti Malaya sejak persaraannya pada tahun 2000. Masih memberi syarahan dan menyelia tesis Ph.D. di universiti yang sama. Kajian beliau dalam bidang dasar dan perancangan bahasa, perkembangan bahasa, sosiolinguistik, etnolinguistik, tatabahasa bahasa Melayu, dan tatabahasa bahasa-bahasa asli di Malaysia. Hasil kajian banyak diterbitkan di jurnal-jurnal linguistik tempatan dan antarabangsa.



**Dipersilakan hadir!**

